
Zápis  
z 16. zasedání Akademického senátu UHK dne 31. března 2010 

__________________________________________________________ 
 
Přítomni: doc. Tatiana Gavalcová (FIM), PhDr. Jan Mervart, (FF), Ing. Karol 
Radocha (PdF), Kateřina Francová (SK za PdF) 
 
Mgr. Lenka Horáková, Mgr. Václav Maněna, Mgr. Jiří Štěpán (FF), 
Ing. Jaroslava Dittrichová, Ing. Karel Mls, Mgr. Filip Rubáček (FIM), 
 Mgr. Iva Bartošová, RNDr. Jitka Kühnová, JUDr. Miroslav Mitlöhner (PdF), 
 
Michal Munzar, Vítězslav Louda, Petr Rezek (SK za FF),  
Tomáš Juříček, Jiří Šťovíček, Vojtěch Talášek, Alena Vejsadová (SK za FIM), 
Bc. Michaela Brabcová, Aleš Roubal, Filip Sedlák (SK za PdF). 
 
Nepřítomna: Martina Týblová (SK za FF). 
 
Hosté: Jeho Magnificence doc. RNDr. Josef Hynek, MBA, Ph.D., rektor, PhDr. Dana 
Musilová, CSc., prorektorka pro vnitřní záležitosti, PaedDr. Monika Žumárová, Ph.D., 
prorektorka pro strategii a rozvoj, prof. PhDr. RNDr. Antonín Slabý, CSc., prorektor 
pro vnější vztahy a tvůrčí činnost, Ing. Stanislav Klik, Ph.D., kvestor UHK, doc. RNDr. 
Petra Poulová, Ph.D., proděkanka pro rozvoj a zahraniční styky, FIM, Ing. Hana 
Šrámková, Ph.D., tajemnice FIM, Ing. Markéta Bednářová, tajemnice PdF, RNDr. 
Pavel Pražák, Ph.D., předseda AS FIM, PaedDr. RNDr. Pavel Trojovský, Ph.D., 
místopředseda AS PdF, Ing. Edita Krejčová, ředitelka VŠ kolejí.  
 
Prezenční listina je přílohou tohoto zápisu. 
 
Průběh jednání:  
 
Jednání otevřela a vedla doc. Gavalcová. Přivítala všechny senátorky a senátory 
a také hosty přítomné na zasedání. Jménem AS UHK vyslovila blahopřání děkanovi 
FF Mgr. Petrovi Grulichovi, Ph.D., zvolenému ve volbách Akademickým senátem FF 
na období 4 let a uvedla, že jmenovací dekret mu předal rektor UHK na zasedání 
kolegia rektora dne 3.3.2010. Pan děkan Grulich bude v této funkci působit ode dne 
1.3.2010  
 
Program zasedání byl navržen následovně: 

 
1. Organizační a vnitřní řád UHK, návrh změn (předkládá doc. RNDr. Josef 

Hynek, MBA, Ph.D., rektor UHK)  
2. Návrh rozpočtu UHK 2010 (předkládá doc. RNDr. Josef Hynek, MBA, Ph.D., 

rektor UHK )  
3. Vyjádření AS UHK k záměru bezúplatného převodu nemovitostí (nově 

vznikajících parcel č. 191/57, 191/59, 191/17 a 191/61) z majetku Statutárního 
města Hradec Králové do majetku UHK (výstavba objektu C) (předkládá doc. 
RNDr. Josef Hynek, MBA, Ph.D., rektor UHK) 

4. Vyjádření AS UHK k záměru bezúplatného převodu části nemovitosti (nově 
vznikající parcely č. 191/55) z majetku UHK do majetku Statutárního města 
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Hradec Králové (výstavba cyklostezky) (předkládá doc. RNDr. Josef Hynek, 
MBA, Ph.D., rektor UHK) 

5. Změna Přílohy č. 1 Statutu PdF UHK (předkládá doc. Ing. Vladimír Jehlička, 
CSc., děkan PdF) 

6. Ediční řád UHK (předkládá prof. PhDr. RNDr. Antonín Slabý, CSc., prorektor 
UHK) 

7. Etický kodex UHK (předkládá doc. RNDr. Tatiana Gavalcová, CSc., 
předsedkyně AS UHK) 

8. Různé 
 
Doc. Gavalcová vznesla dotaz na doplnění nebo změnu pořadí projednávání 
jednotlivých bodů. Nebyly žádné, proto se zasedání řídilo takto navrženým 
programem.  
 
Bod 1. Organizační a vnitřní řád UHK, návrh změn (předkládá doc. RNDr. Josef 
Hynek, MBA, Ph.D., rektor UHK).  
 
Přítomný pan rektor vyzval k tomu, aby Organizační a vnitřní řád UHK (OVŘ) 
prezentovala jeho jménem paní prorektorka UHK dr. Žumárová. Materiál 
v elektronické podobě byl senátorům rozeslán  spolu s pozvánkou. 
 
Dr. Žumárová objasnila a vysvětlila změny, které nastaly v OVŘ a jehož návrh byl 
předložen i na kolegiu rektora dne 3.3.2010. Změny reflektují aktuální strukturu 
instituce a její vnitřní organizační vztahy. 
 
Doc. Gavalcová vznesla dotaz na datum platnosti a účinnosti návrhu. Informovala, 
že tyto změny vyplynuly z doporučení RNDr. Jaroslava Burdy (interní audit 
a kontrola). Tento dokument má charakter výnosu rektora, nebude se tedy o něm 
hlasovat, AS UHK bude brát změny pouze na vědomí.  
 
Dr. Žumárová upřesnila datum platnosti – den podpisu rektorem UHK s účinností ode 
dne 1.4.2010. OVŘ UHK ve tvaru původního textu bude vyvěšen na webu mezi 
analogickými vnitřními normami – další předpisy UHK, přičemž znění formulací 
novelizovaných k 1.4.2010 bude oznámeno formou rektorského výnosu.  
 
AS UHK vzal OVŘ UHK ve smyslu jeho změn prezentovaných dr. Žumárovou 
na vědomí. 
 
Bod 2. Rozpočet UHK na rok 2010 (předkládá doc. RNDr. Josef Hynek, MBA, 
Ph.D., rektor UHK).  
 
Návrh rozpočtu předkládá AS UHK Jeho Magnificence doc. RNDr. Josef Hynek, 
MBA, Ph.D., rektor UHK, prostřednictvím kvestora Ing. Stanislava Klika. Materiál 
v elektronické podobě dostali všichni senátoři v obvyklém předstihu. Návrh rozpočtu 
UHK na rok 2010 projednalo kolegium rektora dne 3.3.2010. 
  
Ing. Klik se ujal slova a seznámil přítomné senátory s návrhem rozpočtu UHK pro rok 
2010. Uvedl, že v ukazatelích A + B obdrží UHK celkem 324,4 mil., což představuje 
absolutní meziroční pokles o 13,2 mil. ve srovnání s r. 2009. Důvodem je jednak 
propad normativu na studenta, ale rovněž zavedení nového kvalitativního ukazatele 
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tzv. B3, v jehož skladbě dominantní úlohu představují výsledky instituce ve výzkumu 
a vývoji. Ing. Klik vysvětlil základní myšlenky předkládaného rozpočtu, stejně jako 
i nastalé meziroční změny. Kvestor zároveň poděkoval vedoucím pracovišť rektorátu 
a celouniverzitních pracovišť za zohlednění faktu obtížného finančního roku 
ve formulacích potřeb za jejich pracoviště. Pokud jde o investiční část rozpočtu, UHK 
jako prioritní akce předkládá Akademickému senátu UHK tři – pokračování výstavby 
univerzitního areálu Na Soutoku, zateplení budovy č. 5 a pokračující rekonstrukce VŠ 
kolejí. Ing. Klik zároveň upozornil členy AS UHK na to, že příští roky budou finančně 
ještě obtížnější a v souvislosti s předpokládanými novými pravidly tvorby rozpočtu 
přijde pravděpodobně UHK o další prostředky. S ohledem na to, že přibližně 90% 
nákladů fakult tvoří osobní a s nimi související náklady, je nutné konstatovat 
nezbytnost kroků směřujících ke snižování právě této nákladové položky.  
Doc. Gavalcová potvrdila tuto neblahou situaci i informacemi z RVŠ. Podstatný 
význam na financování má výzkum a snaha finančně posílit spíše bakalářské 
studium před magisterským. Předpokládá se ještě tvrdší dopad ukazatele kvality.  
Doc. Gavalcová uvedla, že k problematice rozpočtu UHK na 2010 se konalo dne 
30.3.2010 odpoledne zasedání Ekonomické komise AS UHK, otevřené i pro další 
zájemce - senátory. Vyzvala předsedkyni Ekonomické komise AS UHK Ing. 
Jaroslavu Dittrichovou, Ph.D., aby podala informace o výstupech z tohoto jednání.  
Dr. Dittrichová uvedla, že na zasedání se diskutovalo mj. o celkových nákladech, 
o ukazateli B3, o kolejném i o investičních záměrech. Informovala senátory, že 
o vyjádření korespondenční formou byla požádána Správní rada UHK, toto hlasování 
provedla zatím polovina členů Správní rady UHK, vesměs s pozitivním závěrem. 
Písemný výstup z jednání Ekonomické komise AS UHK byl senátorům rozdán 
na začátku jednání a bude přílohou tohoto zápisu. 
Ing. Dittrichová uvedla závěr: Ekonomická komise UHK doporučuje AS UHK schválit 
předložený rozpočet UHK na rok 2010. 
K problematice rozpočtu na 2010 byla otevřena diskuse. 
Dr. Maněna navrhuje dát materiál k rozpočtu k dispozici senátorům dříve. Uvedl, že 
jelikož neměl dost času k prostudování, nemůže o rozpočtu hlasovat. 
Ing. Klik odpovídá, že není problém, i přestože letos byla mimořádná situace, kdy 
z MŠMT přišly materiály k rozpočtu koncem ledna a pak následně další i koncem 
února. 
Doc. Hynek navrhuje uskutečnit seminář k rozpočtu, kde by pan kvestor osvětlil dané 
téma každému, kdo má zájem.  
Ing. Klik souhlasí a organizaci nechává na iniciativě akademického senátu. 
Doc. Gavalcová upozorňuje, že možnost získání potřebných informací je dána 
každému ze senátorů nepřetržitými konzultacemi s členy Ekonomické komise AS 
UHK, další materiály o tvorbě rozpočtu obecně poskytuje web MŠMT nebo RVŠ. 
K. Francová vznáší dotaz ohledně VŠ kolejí – proč je částka rozdílná od r. 2009? 
Ing. Klik vysvětluje, že studenti nevyčerpali poskytnutou dotaci, nemají již takový 
zájem o stravování nabízené jídelnami, a proto ji MŠMT snížilo. 
Ing. Bednářová se zeptala senátorů ze SK AS UHK, zda mají jasnou představu, jaké 
finanční dopady bude mít pro budoucí roky výstavba budovy C1 z prostředků OP 
VaVpI. 
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Ing. Klik vysvětlil za tím účelem plénu AS UHK mechanismus finanční spoluúčasti 
UHK na projektu financovaném z operačního programu VaVpI.  
T. Juříček žádá o znovu vysvětlení dotazu paní tajemnice Bednářové 
Ing. Bednářová osvětluje situaci - upozorňuje na velkou zátěž v rozpočtu, který 
ponesou ze svých prostředků samotné fakulty. Chce, aby senátoři, kteří rozhodují, 
měli co nejpřesnější představu, o čem rozhoduji a s jakými následky. 
Dr. Kühnová upozorňuje, že vzniknou i další náklady na provoz nové budovy. 
Doc. Hynek objasňuje situaci: v tuto chvíli se nabízí legitimní otázka, zda má UHK 
něco stavět. Podle jeho názoru se stavět musí - v současné době UHK již do projektu 
investovala značný objem peněz i práce; příležitosti získat prostředky VaVpI se již 
opakovat také nebudou. Určitý objem financí lze získat a 15% musí UHK poskytnout 
z vlastních prostředků. Tato situace je jedinečná a pokud se nevyužije, v období 
dalších 10 let se nic nepostaví. UHK zvažuje i formu půjčky, není ale jisté, zda by 
MŠMT souhlasilo. Pan rektor předpokládá, že poté některé budovy UHK opustí, 
možná i prodá, a nemyslí si, že ve chvíli, kdy bude stát nová budova C, bude UHK 
využívat všechny současné prostory. Prioritou UHK je postavit celý objekt C 
pro přestěhování přírodovědných kateder. Jednání s MŠMT v tomto směru jsou 
zatím vcelku úspěšná i při vědomí rizik. UHK si váží i podpory všech děkanů fakult.  
Po ukončení diskuse přistoupil AS UHK ke schvalování návrhu rozpočtu hlasováním; 
tato povinnost plyne AS UHK ze zákona, §9. Doc. Gavalcová ve smyslu VJŘ AS 
UHK navrhla hlasování jako veřejné. V okamžiku hlasování bylo v jednací místnosti 
přítomno 23 senátorů.  
 
Hlasováno: pro 21, proti 0, zdržel se 2.  
 
Návrh rozpočtu UHK na rok 2010 ve znění předloženém rektorem UHK byl 
schválen.  
 
Doc. Hynek následně poděkoval všem senátorům za schválení rozpočtu. Zároveň 
poděkoval i děkanům za prokázané strategické myšlení o budoucnu UHK. 
 
Bod 3. Vyjádření AS UHK k záměru bezúplatného převodu nemovitostí (nově 
vznikajících parcel č. 191/57, 191/59, 191/17 a 191/61) z majetku Statutárního 
města Hradec Králové do majetku UHK (výstavba objektu C) (předkládá doc. 
RNDr. Josef Hynek, MBA, Ph.D., rektor UHK).  
 
Po vyzvání pan rektor požádal, aby podrobnosti podal Ing. Stanislav Klik, Ph.D., 
kvestor UHK. Materiál v elektronické podobě dostali všichni senátoři v obvyklém 
předstihu spolu s pozvánkou. 
 
Ing. Klik podrobně prezentoval náhled podle katastrálního plánu, charakterizoval 
jednotlivé parcely  a uvedl, že bezúplatný převod pozemků z majetku Statutárního 
města Hradec Králové do majetku UHK se koná za účelem výstavby budovy C. 
Podotkl, že Magistrát města HK žádost UHK schválil dne 30.3.2010.  
 
AS UHK se podle zákona vyjadřuje k právním úkonům, které vyžadují souhlas 
Správní rady UHK. Proto doc. Gavalcová ve smyslu VJŘ AS UHK navrhla 
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hlasováním vyjádřit souhlas s předloženým záměrem, a to hlasováním veřejným. 
V okamžiku hlasování bylo v jednací místnosti přítomno 23 senátorů.  
 
Hlasováno: pro 23, proti 0, zdržel se 0.  
 
AS UHK vyjádřil souhlas se záměrem bezúplatného převodu. 
 
Bod 4. Vyjádření AS UHK k záměru bezúplatného převodu části nemovitosti 
(nově vznikající parcely č. 191/55) z majetku UHK do majetku Statutárního 
města Hradec Králové (výstavba cyklostezky) (předkládá doc. RNDr. Josef 
Hynek, MBA, Ph.D., rektor UHK).  
 
Podobně jako v předchozím bodě, podle uvedení panem rektorem podrobnosti podal 
Ing. Stanislav Klik, Ph.D., kvestor UHK. Materiál v elektronické podobě dostali všichni 
senátoři s pozvánkou a mohli se s ním seznámit. 
 
Ing. Klik objasňuje záměr zpětného převodu z majetku UHK do majetku Statutárního 
města HK z důvodu výstavby cyklostezky vedoucí od Zimního stadionu přes 
zamýšlenou lávku přes řeku Orlici směrem k areálu UHK (lávka se má začít stavět 
v průběhu roku 2011). 
 
P. Rezek se dotázal, zda cyklostezka nebude zasahovat do pozemků, kde se plánuje 
výstavba budov UHK? 
 
Ing. Klik ubezpečuje senátory, že výstavbu dalších objektů tento převod neohrozí. 
  
AS UHK se podle zákona vyjadřuje k právním úkonům, které vyžadují souhlas 
Správní rady UHK; doc. Gavalcová ve smyslu VJŘ AS UHK navrhla hlasováním 
vyjádřit souhlas se záměrem, a to jako hlasování veřejné. V okamžiku hlasování bylo 
v jednací místnosti přítomno 23 senátorů.  
 
Hlasováno: pro 23, proti 0, zdržel se 0.  
 
AS UHK vyjádřil souhlas se záměrem bezúplatného převodu nemovitostí. 
 
Bod 5. Změna Přílohy č. 1 Statutu PdF UHK (předkládá doc. Ing. Vladimír 
Jehlička, CSc., děkan PdF) 
 
Pan děkan doc. Jehlička předkládá návrh změny Přílohy č. 1 Statutu PdF 
prostřednictvím PaedDr. RNDr. Pavla Trojovského, Ph.D., místopředsedy AS PdF. 
Úplný text Statutu PdF s vyznačenými změnami byl senátorům rozeslán elektronicky.  
 
Dr. Trojovský uvedl, že došlo k přejmenování Katedry náboženské výchovy 
a charitativní práce na Katedru kulturních a náboženských studií, jejíž původní název 
už neodpovídá profilu činnosti katedry. Jedná se pouze o tuto formální změnu, kterou 
již schválil AS PdF na zasedání dne 17.3.2010. Platnost změny uvedené Přílohy se 
předpokládá ode dne 1.4.2010. 
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Dr. Štěpán upozorňuje na možný rozpor ve jmenování VR PdF na 3 roky a volebního 
období děkana na 4 roky, ovšem AS UHK k jednání byla předložena pouze uvedená 
změna v Příloze 1.  
 
AS UHK hlasováním má schválit navržené změny v Příloze č. 1 Statutu PdF jako 
součásti vnitřního předpisu součásti vysoké školy. Doc. Gavalcová ve smyslu VJŘ 
AS UHK navrhuje hlasování jako veřejné. V okamžiku hlasování bylo v jednací 
místnosti přítomno 23 senátorů.  
 
Hlasováno: pro 23, proti 0, zdržel se 0. 
 
Návrh změny Přílohy č. 1 Statutu PdF UHK byl schválen. 
 
Bod 6. Ediční řád UHK (předkládá prof. RNDr. PhDr. Antonín Slabý, CSc., 
prorektor UHK) 
 
Doc. Gavalcová uvedla, že Ediční řád není vnitřním předpisem UHK, je potřebné 
pouze vyjádření AS UHK. Podrobnosti uvede pan prorektor prof. RNDr. PhDr. 
Antonín Slabý, CSc., text navrženého Edičního řádu UHK byl senátorům rozeslán 
elektronicky jako příloha pozvánky. 
 
Prof. Slabý informoval, že důvodem vypracování nového Edičního řádu byla 
zastaralost původního dokumentu. Cílem je zkvalitnit ekonomické procesy a vše 
bude uvedeno v přílohách, které se budou specifikovat. 
 
Poté byla otevřena diskuse. 
 
Dr. Kühnová upozorňuje na několik nejasností v textu, které je třeba formálně upravit.  
 
Prof. Slabý vysvětluje, že přílohy se budou ještě měnit. 
 
Dr. Mitlőhner – postrádá údaj, od kdy bude dokument účinný. 
 
Prof. Slabý uvedl, že dnem podpisu vstoupí Ediční řád také v platnost. 
 
Dr. Štěpán se dotazuje na pozice externích a interních členů vědecké rady 
vydavatelství. Požaduje upravit formulace v přílohách. 
 
Dr. Maněna se dotazuje na aplikaci prvků jednotného vizuálního stylu, příručka je 
ještě v tisku.  
 
Doc. Hynek se vyjádřil k problematice tisku monografií: tato možnost se připravuje, 
zdůraznil zodpovědnost fakultních redakčních rad – taková zodpovědnost povede 
k důležité změně v rozhodování, co všechno může být vydáno a co ne. Ediční řád lze 
zavést - pokud budou jasnější pravidla – od 1.9.2010, pokud ne, až později. 
 
Návrh pro vyjádření: AS UHK vyjadřuje souhlas s předloženým textem Edičního řádu 
UHK. Doc. Gavalcová navrhuje hlasování veřejným způsobem, v okamžiku hlasování 
bylo v jednací místnosti přítomno 23 senátorů.  
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Hlasováno: pro 23, proti 0, zdržel se 0.   
 
AS UHK vyjádřil souhlas s předloženým textem Edičního řádu. 
. 
Bod 7. Etický kodex UHK (předkládá doc. RNDr. Tatiana Gavalcová, CSc., 
předsedkyně AS UHK) 
 
Bod vedl Ing. Karol Radocha, místopředseda AS UHK. Text Etického kodexu (EK) 
obdrželi senátoři elektronicky jako přílohu pozvánky. 
 
Doc. Gavalcová uvedla stručně popis tvorby EK: v prosinci 2009 na základě 
nominací vykonaných děkany fakult vznikla pracovní skupina pro přípravu etického 
kodexu pro UHK (abecedně):  
 
Doc. RNDr. Tatiana Gavalcová, CSc., Katedra informatiky a kvantitativních metod 
FIM UHK, předsedkyně AS UHK, členka předsednictva Rady vysokých škol, členka 
pracovní komise Rady VŠ pro etiku ve vědecké a pedagogické práci 
 
Mgr. Jaroslav Kacetl, Ph.D., Katedra aplikované lingvistiky FIM UHK, delegát UHK 
ve sněmu Rady vysokých škol, člen pracovní komise Rady VŠ pro etiku ve vědecké 
a pedagogické práci 
 
PhDr. Dana Musilová, CSc., Historický ústav FF UHK, prorektorka UHK pro vnitřní 
záležitosti  
 
Mgr. Jana Pavlíková, Katedra filozofie a společenských věd FF UHK  
 
Doc. Ilona Semrádová, CSc., vedoucí Katedry aplikované lingvistiky FIM UHK 
 
Mgr. Marie Skýbová, Ph.D., Katedra filozofie a společenských věd FF UHK 

PhDr. Pavel Vacek, Ph.D., vedoucí Katedry pedagogiky a psychologie PdF UHK 

Alena Vejsadová, studentka 4. roč. FIM, im5, členka AS FIM (v současnosti 
místopředsedkyně AS FIM), členka AS UHK. 
 
Text je výsledkem setkání, komunikace a výstupu práce pracovní skupiny. Pracovní 
tým se setkal v prosinci 2009 a lednu 2010, definoval strukturu kodexu a členové si 
vyměnili názory na obsah a formu jednotlivých částí, vzájemně je oponovali a dohodli 
se na provedení závěrečné redakce. Text EK v téměř definitivní podobě byl 
senátorům AS UHK k dispozici v lednu 2010, určen k připomínkování; došla písemně 
pouze jedna série připomínek od senátora Ing. Mlse, aby pak mohl být předložený 
shromáždění akademické obce UHK. Text EK prošel jazykovou a stylistickou 
úpravou, učinili ji pracovníci Katedry českého jazyka a literatury, doc. Gavalcová 
za tímto účelem korespondovala s vedoucí katedry doc. PaedDr. Alenou Zachovou, 
CSc. Způsob vypracování EK byl popsán také na shromáždění akademické obce 
UHK dne 17.2.2010, kde EK byl uveden pouze svou strukturou. Proběhla tam krátká 
diskuse s dotazy. 
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Text EK a průběh jeho vytváření byl prezentován také na kolegiu rektora 3.3.2010, 
byl otevřený k připomínkám, podali je paní prorektorka dr. Musilová a pan rektor doc. 
Hynek (až na drobnosti akceptovány a včleněny do textu).  
 
EK je nyní předložen členům AS UHK a uchází se o to, aby AS uvedl jeho poslání 
ve smyslu „AS UHK doporučuje, aby UHK jako instituce akceptovala jako svůj etický 
kodex tento vypracovaný text. AS UHK doporučuje všem členům akademické obce 
i všem zaměstnancům, aby se s EK seznámili, aby se na základě vlastního vnitřního 
rozhodnutí a poznání řídili zásadami v něm uvedenými a aby motivovali své kolegy 
a svoje kolegyně k  uplatňování norem uvedených v EK v akademickém životě.“ 
 
AS UHK dokument neschvaluje, není to vnitřní předpis instituce, pouze doporučuje 
považovat formulované za normy jednání. Paní předsedkyně Gavalcová zmiňuje 
i příklad přijetí Etického kodexu na Masarykově Univerzitě. Nakonec se dotázala 
na postoj vedení UHK a na to, jaká je představa vedení o začlenění dokumentu 
do akademického života instituce. 
 
Doc. Hynek předložený EK akceptuje. Domnívá se, že by bylo vhodnější, aby výzva 
k akceptování Etického kodexu vzešla z AS UHK a podotkl, že kolegium rektora již 
vzalo EK na vědomí. 
 
Dr. Kühnová se dotázala, kde bude dokument zveřejněn? 
 
Doc. Gavalcová: na stránkách UHK a také na stránce AS UHK. ¨ 
 
Doc. Gavalcová žádá následně AS UHK o akceptování EK a učinit tak rozhodnutí AS 
UHK ve smyslu VJŘ AS UHK. Navrhuje k tomu hlasování veřejným způsobem, 
předkládá k tomu připravenou širší formulaci ve formě usnesení: AS UHK se 
seznámil s textem EK UHK a akceptoval ho. UHK považuje respektování norem 
chování, deklarativně formulovaných v tomto dokumentu pro akademické pracovníky, 
studenty a v přiměřené míře pro všechny zaměstnance univerzity, za náležitý 
a předpokládaný požadavek při výkonu profese v akademickém prostředí nebo při 
studiu na vysoké škole. AS UHK vyjadřuje poděkování členům pracovního týmu, kteří 
se podíleli na vytvoření Etického kodexu UHK. AS UHK doporučuje vyvěšení textu 
Etického kodexu na webovou stránku UHK a také na stránku AS UHK.  
 
V okamžiku hlasování bylo v jednací místnosti přítomno 23 senátorů.  
 
Hlasováno: pro 20, proti 1, zdržel se 2.  
 
AS UHK vyjádřil souhlas akceptovat předložený text Etického kodexu UHK.  
 
Bod 8. Různé 
 
Příspěvky do různého nebyly. 
 
V závěru jednání bylo formulováno usnesení.  
 
Usnesení z jednání AS UHK: 
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Akademický senát UHK na svém 16. zasedání dne 31. března 2010 přijal 
usnesení: 
 
1. AS UHK vzal na vědomí změny v Organizačním a vnitřním řádu UHK platné 

ode dne podpisu rektorem UHK a s jejich účinností ode dne 1. 4. 2010. 
2. AS UHK po projednání schválil návrh rozpočtu UHK na rok 2010 ve znění 

předloženém rektorem UHK.  
3. AS UHK projednal a souhlasí s bezúplatným převodem nemovitostí - nově 

vznikajících parcel č. 191/57, 191/59, 191/17 a 191/61 z majetku Statutárního 
města Hradec Králové do majetku UHK tak, jak ho předložil doc. RNDr. 
Josef Hynek, MBA, Ph.D., rektor UHK.  

4. AS UHK projednal a souhlasí s bezúplatným převodem pozemku - nově 
vznikající parcely č. 191/55 z majetku UHK do majetku Statutárního města 
Hradec Králové tak, jak ho předložil doc. RNDr. Josef Hynek, MBA, Ph.D., 
rektor UHK.  

5. AS UHK po projednání schválil změnu Přílohy č. 1 Statutu PdF UHK ve znění 
předloženém doc. Ing. Vladimírem Jehličkou, CSc., děkanem PdF, 
s platností ode dne 1. 4. 2010 a účinností ode dne 1. 4. 2010. 

6. AS UHK vyjádřil souhlas s textem Edičního řádu ve znění předloženém prof. 
RNDr. PhDr. Antonínem Slabým, CSc., prorektorem UHK. 

7. AS UHK se seznámil s textem EK UHK sestaveným pracovní skupinou 
a akceptoval ho. UHK považuje respektování norem chování, deklarativně 
formulovaných v tomto dokumentu pro akademické pracovníky, studenty 
a v přiměřené míře pro všechny zaměstnance univerzity, za náležitý 
a předpokládaný požadavek při výkonu profese v akademickém prostředí 
nebo při studiu na vysoké škole. AS UHK vyjadřuje poděkování členům 
pracovního týmu, kteří se podíleli na vytvoření Etického kodexu UHK. AS 
UHK doporučuje vyvěšení textu Etického kodexu na webovou stránku UHK 
a také na stránku AS UHK. 

 
O přijetí usnesení hlasovali členové akademického senátu veřejně. V okamžiku 
hlasování bylo v jednací místnosti přítomno 23 členů AS UHK. 
 
Hlasováno: pro: 23, proti: 0, zdržel se: 0. 
 
Usnesení AS UHK bylo přijato. 
 

Plánovaný termín příštího zasedání AS UHK: 28. 4. 2010, 13,30,  
zasedací místnost rektorátu UHK.  

 
                                                                                                   
                                                                          doc. RNDr. Tatiana Gavalcová, CSc.  
                                                                          předsedkyně AS UHK 
V Hradci Králové dne 31. 3. 2010                   
Zapsala: Iveta Vondráčková 
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